
  Gudme Lokalhistoriske Forening 

Referat fra bestyrelsesmødet tirsdag den 19. marts 2024 

Afbud fra Torben 

1.  Godkendelse af referatet fra forrige møde 

Referatet blev godkendt og underskrevet. 

2. Siden sidst 

Torsdag den 18. januar: Generalforsamlingen forløb planmæssigt (jf. referat) – efter valget mødtes 

den nyvalgte bestyrelse til et kort konstitueringsmøde, hvor der var enighed om at fortsætte med 

samme konstituering. 

Evaluering af omdeling af program 2024: Omdelingen forløbstort set tilfredsstillende. Samme 

fremgangsmåde næste år. 

Torsdag den 7. marts: Poul Veber: Den Transsibiriske Jernbane – 56 tilhørere til en interessant og 

humoristisk rejsebeskrivelse.  

Diverse informationer: 

- medlemstal: 121 

- indestående i bank plus kassebeholdning: 75.000 kr. 

SLA arrangerer informationsmøde om GDPS-regulativet torsdag den 11. april kl. 14-16 i Tåsinge 

Lokalhistoriske Arkiv. 

Frede Christensens fotoarkiv kan ikke opbevares på Svendborg Museum. Arne har tilbudt at huse 

fotosamlingen og den tilhørende strimmelskanner. 

 

3. Kommende arrangementer 

Torsdag den 4. april: Foredrag ved museumsinspektør Jesper Hansen, Svendborg Museum: 

”Store tanker på Sydfyn – på tværs af jernalder, vikingetid og nutid”. 

- opstilling kl. 18. Bent køber vin – Irene sørger for brød. 

Mandag den 6. maj: Gudme Sø rundt – en naturoplevelse v/ naturvejleder Lars Hillerup Jørgensen, 

Svendborg Naturskole. 

- Bent og Jonna aftaler detaljerne en uges tid før. Foreningen sørger for kaffe og brød ved 

bålpladsen efter turen. 

Torsdag den 27. juni: Besøg i Rosariet og Valgmenighedskirken i Vejstrup. 

– Jonna tjekker de ”gamle” aftaler med Anders Carlsson vedr. kaffe, honorar, m.m. 

Torsdag den 22. august: Byvandring i Revsøre. 

- Bent, Svend og Arne vil indkalde mulige guider/informationskilder til et indledende møde i 

arkivet. 

Vedr. højtaleranlæg: Bent vil kontakte Tommy Andersen fra Brændeskovgård vedr. leje af 

transportabelt udstyr til arrangementerne. 

 



4. Information om arkivets samlinger 

- Arne informerede om Arkibas-registrering af arkivet samlinger.  

5. Eventuelt 

Arkivet skal have ny kopimaskine/printer. Der var bred enighed om en lejeaftale til 350 kr. + moms 

mdl. Svend vil kontakte firmaet. 

6. Næste møde 

Torsdag den 30. maj 2024 kl. 19:00 i arkivet. 

 


